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Protokół nr 68 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 20.12.2023 r. 
 

Posiedzenie prowadził Pan Marek Kopel Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 
goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Przyjęcie porządku.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
4. Przedstawienie przez Prezesa Zarządu spółki Park Śląski S.A. informacji 

o realizacji programu inwestycyjnego w roku 2023 i planie inwestycji na lata 
2024-2026 ze wskazaniem źródeł finasowania (dokapitalizowanie – 
Województwo Śląskie, środki UE). 

5. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 
w szczególności z druków: VI/791, VI/792, VI793, VI/795, VI/796. 

6. Sprawy różne.  
 

Ad. 1 
Przewodniczący – otworzył posiedzenie i stwierdził prawomocność posiedzenia. 
 

Ad. 2 
Przewodniczący – przedstawił proponowany porządek posiedzenia.  
 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 przyjęła 
zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 3 
Przewodniczący – otrzymali Państwo Protokół nr 65 z dnia 15.11.2023 r. 
 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 przyjęła Protokół 

nr 65 z dnia 15.11.2023 r. 
 

Ad. 4  
Przewodniczący – poprosił o przedstawienie informacji dotyczących realizacji 
programu inwestycyjnego Parku Śląskiego S.A. w roku 2023 i planie inwestycji na lata 
2024-2026 ze wskazaniem źródeł finasowania. 
Paweł Bilangowski Prezes Zarządu Parku Śląskiego S. A. – przedstawił 
prezentację dotyczącą realizacji programu inwestycyjnego w roku 2023 i planie 
inwestycji na lata 2024-2026 ze wskazaniem źródeł finasowania (załącznik 
do protokołu). 
Radny Piotr Czarnynoga – rozmach i wielkość finansowania robi wrażenie. Czy 
władze spółki są przygotowane do prowadzenie dużych inwestycji? Było dużo zmian 
i nie orientujemy się do końca, więc proszę o przedstawienie Zarządu i Rady 
Nadzorczej. Jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej mogę zrobić posiedzenie 
i dokładnie przyjrzeć się temu, co Państwo robicie.  
Paweł Bilangowski Prezes Zarządu Parku Śląskiego S. A. – jeżeli chodzi 
o inwestycje, to w pierwszej kolejności mówimy o Programie Jessica. Posiadamy 
inspektorów nadzoru i pracowników zajmujących się przygotowaniem inwestycji, 
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ogłoszeniem przetargów i monitorowaniem działań. Jednak wszystkie działania 
związane z Jessicą są monitorowane przez Urząd Marszałkowski. Były dwa przypadki, 
gdzie konieczne były uzupełnienia oraz zdarzają się korekty np. w jednym z projektów 
została nazwa własna lampki za 300 zł. Wprowadzone zostało działanie naprawcze 
i sytuacja się nie powtórzyła. Poprzednie sprawozdania zostały zatwierdzone. 
Aktualnie jesteśmy na etapie zatwierdzenia sprawozdania za drugi kwartał tego roku. 
Tak jak wspominałem mamy inspektorów i odpowiedni skład pracowników, więc nie 
spodziewamy się problemów.  
Przewodniczący – składy Zarządu i Rady Nadzorczej są na stronie internetowej BIP, 
ale można je podać.  
Paweł Bilangowski Prezes Zarządu Parku Śląskiego S. A. – Rada Nadzorcza Parku 
Śląskiego S. A.: Pan Krzysztof Turzański (Przewodniczący Rady), Pan Marcin Michalik 
(Wiceprzewodniczący Rady), Pan Krzysztof Mejer (Sekretarz Rady), Pan Grzegorz Lot 
(Członek Rady), Pan Maciej Solarczyk (Członek Rady). W skład Zarząd Parku 
Śląskiego S. A. wchodzę ja i Pan Maciej Gabryś (Wiceprezes).  
 
Ad. 5 
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk 

VI/791).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego obejmuje głownie 

porządkowanie limitów tegorocznych w 26 przedsięwzięciach. Następuje też 

urealnienie dochodów i wydatków budżetu.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/791).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/791). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2023 rok (druk VI/792).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – zwiększona zostaje kwota 

dochodów i wydatków o łączną kwotę ok. 89 tys. zł.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2023 rok (druk VI/792). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 7, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2023 rok (druk VI/792). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/793).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – podobnie jak przy WPF jest 

to ostatnie dostosowanie budżetu do poziomu realnych dochodów i wydatków. 

Zmniejsza się dochody per saldo o 2 mln 183 tys. zł. Następuje zmniejszenie 

na niektórych projektach związanych ze środkami UE. Plan wydatków zmniejsza się 

per saldo o kwotę 3 mln 730 tys. zł. Dokonywane są też przeniesienia pomiędzy 

działami klasyfikacji budżetowej.  

Radny Piotr Czarnynoga – jestem zaskoczony tak niewielkimi zmianami w grudniu. 

Zwykle w jednostkach samorządu dokonujemy dość poważnej korekty. Jak rozumiem 

należy się spodziewać wykonania dochodów i wydatków zbliżonego do 100%?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – tak.  

Radny Piotr Czarnynoga – za niedługo będziemy mieli wykonanie budżetu za rok 

2023. Jak rozumiem przepisy się nie zmieniły i Zarząd jest zobowiązany przedstawić 

Sejmikowi sprawozdanie z wykonania budżetu do 31 marca? Spodziewamy się 

za chwilę ogłoszenia daty wyborów samorządowych. Chciałbym, aby Komisja 

Rewizyjna jeszcze tej kadencji miała możliwość oceny wykonania budżetu za 2023 r. 

Czy jest możliwość, aby w tym nietypowym roku, jeżeli chodzi o datę wyborów, mogli 

się spodziewać sprawozdania z wykonania budżetu do 15 marca br.?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – zgodnie z rozporządzeniem 

i ustawą sprawozdania za cały rok mają termin 22 luty. Nie mogę się dzisiaj 

zobowiązać do pełnego opisu. Natomiast w takiej formie jak przedstawiana jest 

informacja o wykonaniu budżetu za poszczególne miesiące, to jest to możliwe.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2023 rok (druk VI/793).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/793). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

zobowiązania Zarządu Województwa Śląskiego do indywidualnego określania 

szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych w przypadku wystąpienia użytkownika wieczystego 

z żądaniem sprzedaży tej nieruchomości na jego rzecz (druk VI/795). 

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

– działając w oparciu o znowelizowane przepisy ustawy o gospodarce 

nieruchomościami przygotowaliśmy projekt uchwały zobowiązującej Zarząd 

Województwa do indywidualnego określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz użytkowników wieczystych, jeżeli taki użytkownik 

z takim żądaniem się zwróci. Jest to jedno z możliwych rozwiązań. Ustawodawca 

pozwala też określić takie warunki lub nie podejmować żadnych działań. Mamy 52 

użytkowników wieczystych, z czego 21 to osoby prawne. Uznaliśmy, że lepszym 

rozwiązaniem będzie, aby indywidualnie podejść do każdego wnioskodawcy. Zgodnie 

z analizą podejścia do tego tematu poprzez inne samorządy, to większość wybrała 

to rozwiązanie.  
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Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zobowiązania Zarządu Województwa Śląskiego 

do indywidualnego określania szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych w przypadku wystąpienia 

użytkownika wieczystego z żądaniem sprzedaży tej nieruchomości na jego rzecz (druk 

VI/795). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 7, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zobowiązania Zarządu 

Województwa Śląskiego do indywidualnego określania szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych w przypadku wystąpienia użytkownika wieczystego z żądaniem 

sprzedaży tej nieruchomości na jego rzecz (druk VI/795). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zasad 

udzielania dotacji wojewódzkim ośrodkom ruchu drogowego, trybu postępowania 

w sprawie ich udzielania i sposobu rozliczania (druk VI/796).  

Adam Gajda Dyrektor Departamentu Komunikacji Regionalnej i Drogownictwa – 

uchwała dotyczy zasad udzielania dotacji wojewódzkim ośrodkom ruchu drogowego, 

a nie zabezpieczenie środków w budżecie na 2024 rok. Uchwała ma związek ze 

zmianami w ustawie o ruchu drogowym, które pozwalają na dotowanie WORD do 50% 

kosztów ich działalności. Chcemy przyjąć procedurę, co niekoniecznie oznacza, że 

będziemy z niej korzystać. W tej chwili WORD-y są na plusie. Czyli tworzymy 

procedurę która być może w przyszłości pozwoli nam przekazać dotacje, jeśli będzie 

taka potrzeba.  

Radny Piotr Czarnynoga – czyli w budżecie na 2024 rok nie ma na ten cel ani złotówki 

i nie przewidujemy w najbliższym czasie dotowania naszych WORD-ów?  

Adam Gajda Dyrektor Departamentu Komunikacji Regionalnej i Drogownictwa – 

dokładnie tak. Były wnioski na jakieś inwestycje, ale w chwili obecnej nie mamy 

w budżecie na to środków.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zasad udzielania dotacji wojewódzkim ośrodkom ruchu 

drogowego, trybu postępowania w sprawie ich udzielania i sposobu rozliczania (druk 

VI/796). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 7, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zasad udzielania dotacji 

wojewódzkim ośrodkom ruchu drogowego, trybu postępowania w sprawie ich 

udzielania i sposobu rozliczania (druk VI/796). 

 

Ad. 6 
 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 
Grzegorz Motyka Marek Kopel 

 


